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Maramureşenii vor fi obligaţi să se racordeze la reţelele de canalizare, acolo unde ele
există. Asta pentru că în curând va intra în vigoare aşa-numita Lege a canalizării, lege
aşteptată cu mult interes de către Agenţia pentru Protecţia Mediului Maramureş, după cum
recunoaşte directorul Alexandru Cosma.          Acesta spune că staţiile de epurare nu
funcţionează la capacitate maximă, ele având nevoie de o anumită cantitate de debit de apă
menajeră uzată, pentru că lumea este sceptică atunci când vine vorba de racordarea la
canalizare, pentru că trebuie plătită, la fel ca şi apa.
 
   
 
  „Acolo unde avem reţele de canalizare, ele vor trebui folosite. S-au făcut reţelele, statul român
a investit în această modernizare a satelor, primăriile au şi ele cota lor de participare şi s-au
îndatorat destul de mult pentru realizarea lor, iar oamenii, considerând că vor avea o plată care
va dura toată viaţa, foarte mulţi, chiar dacă au cameră de baie sau măcar puncte de alimentare
cu apă la bucătărie, nu doresc racordarea. Aşteptăm legea, pentru că va impune obligativitatea
tuturor celor care au introdusă apa în casă şi este folosită în sistem baie sau bucătărie să se
racordeze la canalizare”, spune Alexandru Cosma, directorul Agenţiei pentru Protecţia Mediului
Maramureş.
 
   
 
  Conducerea Agenţiei ţine să sublinieze că această lege va aduce cel puţin două lucruri bune.
Pe de o parte, va exista un control pe modul de deversare al apelor uzate menajere şi apoi la
nivelul comunelor şi satelor „una dintre problemele mari ale reţelelor de canalizare azi este că
ele nu au debit ca să funcţioneze la capacitatea la care au fost proiectate. S-au racordat la ele
în prima fază doar instituţiile de stat. Legea nu va face altceva decât să impună intrarea în
normalitate”.
 
   
 
  
Giuleşti – fără reţea de canalizare
 
  La 
Giuleşti
, reabilitarea Drumului Naţional 18 a stricat planurile autorităţilor locale de a introduce reţeaua
de canalizare. Odată finalizate aceste lucrări de modernizare a drumului nu se mai pot face
niciun fel de intervenţii pe drum, pentru o perioadă de cinci ani. „Nu există reţea de canalizare în
Giuleşti şi nici nu se poate face curând. Era vorba la un moment dat să se facă reţea de
canalizare de la Mara în jos, dar nimic. În
Berbeşti
, trebuia să schimb conducta de apă, dar nu mai pot face asta, pentru că au turnat acolo asfalt.
Şi le-am spus să mă lase să schimb conducta, dar nu au vrut, că ei trebuie să termine proiectul.
La reţeaua de apă cred că se vor racorda anul acesta oamenii”, a menţionat primarul Gheorghe
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Bedeoan.
 
   
 
  La 
Săliştea de Sus
, administraţia locală plăteşte jumătate din suma care trebuie achitată pentru racordarea la
canalizare. Primarul Ştefan Iuga arată: „Există reţea de canalizare în oraş. Nu avem probleme
că nu vor să se racordeze. Cam 65% din populaţia Săliştei este racordată la reţeaua de
canalizare. Noi avem o hotărâre de Consiliu Local prin care am decis ca jumătate din costul
racordării să fie suportată de primărie. Din cei 800 lei, cât costă o racordare, 400 lei plăteşte
primăria. Plus că i-am condiţionat, pentru că apă fără canal nu se poate”.
 
   
 
  
Moisei – doar 25% din populaţie este racordată
 
  La 
Moisei
, reţeaua de canalizare a localităţii însumează 15,5 km, administraţia locală urmând a mai
investi un milion de euro în extinderea acesteia. Moiseienii care locuiesc de-a lungul DN 18,
susţine primarul Toader Şteţco, vor fi avertizaţi să se racordeze la reţeaua de canalizare înainte
de a începe lucrările de reabilitare ale drumului naţional 18.
 
   
 
  „Vom merge la oameni să le spunem să se racordeze înainte de a demara lucrările la DN18,
pentru că apoi cinci ani de zile nu mai putem face nimic pe lângă acest drum. Cam 25% din cei
care au acces la canalizare s-au racordat. Mi se pare puţin, recunosc. Noi nu am pus nici anul
trecut, nici în acest an nicio taxă de canal. Oamenii nu trebuie decât să îşi cumpere căminul şi o
conductă de patru metri. Plătesc 300 lei, din care 200 lei merg către acel utilaj care sapă.
Primăria nu câştigă nimic. Avem staţie de epurare modernă, care funcţionează foarte bine.
Vrem să extindem reţeaua de canalizare, avem un proiect de un milion de euro şi sperăm să
primim banii”, a concluzionat primarul Toader Şteţco.
 
  sursa: 
www.infomm.ro
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